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Zápis z 9. jednání Finančního výboru ZMČ Praha 1 konaného dne 4. 10. 2023 

Přítomni: Bc. Giancarlo Lamberti – předseda FV 

  Stanislav Lazar – místopředseda FV 

  Jolana Braunová – tajemnice FV 

Ing. Marika Mocková – členka FV 

  JUDr. Pavel Marc LL.M. – člen FV  

  Mgr. Michal Vostřez – člen FV  

Ing. Karel Tabery – člen FV 

Ing. Jakub Veselý – člen FV 

Omluveni:         X 

Neomluveni:     X 

Přizvaní:          Tomáš Zbořil – asistent předsedy FV  

  Ing. Tomáš Heres – člen Rady MČ Praha 1 pro oblast financí a majetku  

  XXXXXXXXXXXXXXXXXX – AK BH  

  Mgr. Kateřina Dubská – OTMS 

Hosté: 

Zapisovatelka:  Jolana Braunová – tajemnice FV 

Zahájení jednání:  16:00 

Ukončení jednání: 18:45 

1) Úvod  

Jednání zahájil předseda výboru v 16:00 a konstatoval, že jednání je usnášeníschopné.  

2) Schválení navrženého programu 

Předseda výboru představil členům navržený program a zároveň požádal o zařazení nového bodu - 

Žádost o snížení částky za pronájem pozemku parc. č. 757/2, k.ú. Malá Strana, obec Praha - na program 

jako bod č. 6 s tím, že následující body se o jednu pozici posunou. Zároveň požádal, aby bod č. 1 byl 

pro veřejnost nepřístupný. 

Hlasování číslo 96: Schválení navrženého programu 

FV schvaluje navržený program pro své 9. jednání včetně nového bodu s tím, že bod 

„Soudní spor Donlič Interier“ je neveřejný. 

6 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 
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3) Schválení zápisu z 8. jednání 

Předseda se dotázal členů výboru, zda mají připomínky k zápisu. Nikdo k jeho obsahu nic nenamítal. 

 
Hlasování číslo 97: Schválení zápisu z 8. jednání. 

FV schvaluje zápis z 8. jednání výboru. 

6 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 
 

 

4) Volba ověřovatele zápisu 

Předseda výboru navrhl jako ověřovatele Stanislava Lazara a nechal výbor hlasovat. 

 

Hlasování číslo 98: Volba ověřovatele zápisu 

Ověřovatelem byl zvolen Stanislav Lazar. 

 6 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

5) Soudní spor Donlič Interier 

Předseda uvedl bod a předal slovo XXXXXXXXXXXXXX za AK BH, která MČ Praha 1 zastupuje v tomto 

soudním sporu a Mgr. Kateřině Dubské, která přišla jako zástupce vedoucího OTMS Mgr. Vaňka. Ze 

strany XXXXXXXXXXXXXX byly členům předány veškeré informace týkající se soudního sporu, následně 

se k věci vyjádřila Mgr. Dubská. Dále proběhla diskuse a předseda navrhl usnesení na základě proběhlé 

debaty. 

 

Hlasování číslo 99: Soudní spor Donlič Interier 

a) FV ZMČ bere na vědomí informace od XXXXXXXXXXX a Mgr. Kateřiny Dubské 

b) FV ZMČ bere na vědomí rozsudek a usnesení k soudnímu sporu vedenému 

u Obvodního soudu pro Prahu  

c) FV ZMČ bere na vědomí usnesení Rady UR23_1135 ze dne 03.10.2023 

d) FV ZMČ doporučuje zastupitelstvu pověřit starostku MČ Mgr. Terezii 

Radoměřskou jednat s protistranou o mimosoudním vyrovnání 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 
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6) Žádost o odpuštění nájemného za 4 měsíce 

 

Předseda výboru uvedl bod a uvedl aktuální situaci ohledně této žádosti. Následně proběhla diskuse, 

do které se zapojili všichni členové. V této záležitosti bude kontaktován Mgr. Vaněk a Mgr. Bulla, aby 

se k této záležitosti vyjádřili. 

 

Hlasování číslo 100: Žádost o odpuštění nájemného za 4 měsíce 

a) FV ZMČ bere na vědomí žádost o odpuštění nájemného od XXXXXXXXXXXXX 

b) FV ZMČ doporučuje zamítnout žádost jako předčasnou 

c) FV ZMČ doporučuje, aby byla podána žádost znovu, až bude zřejmé, že byla 

povolena změna účelu užívání. 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

7) Žádost o odpuštění rozdílu nájemného – Haštalská a Dlouhá 

Předseda výboru uvedl bod a předal slovo Mgr. Dubské. Ta vyjádřila za vedoucího OTMS jeho 

stanovisko, které je nesouhlasné, jelikož jejich nájemné vychází z platné smlouvy a snížení valorizace 

nájmu bylo pouze dobrou vůlí Rady MČ Praha 1.  

Hlasování číslo 101: Žádost o odpuštění rozdílu nájemného – Haštalská a Dlouhá 

a) FV ZMČ bere na vědomí žádosti od pana XXXXXXXXXX a XXXXXXXXXXXX 
b) FV ZMČ bere na vědomí informace od Mgr. Kateřiny Dubské 

c) FV ZMČ nedoporučuje odpustit nedoplatky nájemného po valorizaci 

6 - PRO, 0 - PROTI, 1 - ZDRŽELO SE 

 

8) Žádost o odpuštění rozdílu nájemného – Samcova 

 

Předseda výboru uvedl bod a předal slovo Mgr. Dubské. Ta vyjádřila za vedoucího OTMS jeho 

stanovisko, které je nesouhlasné, jelikož jejich nájemné vychází z platné smlouvy a snížení valorizace 

nájmu bylo pouze dobrou vůlí Rady MČ Praha 1.  

Hlasování číslo 102: Žádost o odpuštění rozdílu nájemného – Samcova 

a) FV ZMČ bere na vědomí žádost 
b) FV ZMČ bere na vědomí informace od Mgr. Kateřiny Dubské  

c) FV ZMČ nedoporučuje odpustit nedoplatek nájemného po valorizaci 

6 - PRO, 0 - PROTI, 1 - ZDRŽELO SE 
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9) Žádost o snížení nájmu - Senovážné náměstí 

Předseda výboru uvedl bod a předal slovo Mgr. Dubské. Ta uvedla členy výboru do situace, která 

v domě na Senovážném náměstí probíhá. Mgr. Vaněk navrhuje jednat s nájemkyní s tím, že jí bude 

zlevněno nájemné po dobu rekonstrukce, avšak by měla být do smlouvy zavedena inflační doložka. 

Dále Mgr. Dubská navrhla, aby sleva na nájemném byla následně požadována po stavební firmě jako 

náhrada škody. 

 

Hlasování číslo 103: Žádost o snížení nájmu - Senovážné náměstí 

a) FV ZMČ bere na vědomí informace od OTMS 

b) FV ZMČ doporučuje schválit snížení nájemného po dobu rekonstrukce podle metodiky 

pro udělování slev 

c) FV ZMČ doporučuje OTMS provést aktualizaci nájemní smlouvy, s tím že bude 

sjednána inflační doložka 

d) FV ZMČ doporučuje navýšit nájemné na částku blížící se částce aplikované u smluv 

uzavíraných v roce 2023 

e) FV ZMČ doporučuje, aby byl stavebnímu úřadu předán podnět k prověření řádného 

průběhu stavby 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

10) Žádost o snížení částky za pronájem pozemku parc. č. 757/2, k. ú. Malá Strana, obec Praha 

Předseda výboru uvedl bod a předal slovo Mgr. Dubské, která informovala členy, jak se posunula 

situace ohledně dluhu u pozemku parc. č. 757/2, k.ú. Malá Strana. Informovala, že dlužná částka byla 

zaplacena ve výši XXXXXXXXXX, ale bez podepsání smlouvy. Nebyla tedy splněna podmínka, která 

vzešla z usnesení Zastupitelstva dle UZ23_0045. Dále přečetla dopis, který nedávno zaslal XXXXXXXXX, 

který XXXXXXXXXXX zastupuje, ve kterém současně žádá o snížení nájemného. To však není možné, 

když žádná smlouva nebyla podepsána. 

 

Hlasování číslo 104: Žádost o snížení částky za pronájem pozemku parc. č. 757/2, k. ú. 

Malá Strana, obec Praha 

a) FV ZMČ bere na vědomí informace od OTMS  

b) FV ZMČ doporučuje trvat na usnesení Zastupitelstva MČ Praha 1 UZ23_0045 ze dne 

1.3.2023 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

11) Výsledky hospodaření za 1 - 8 /2023 za hlavní a ekonomickou činnost 

Předseda uvedl bod a dal prostor pro dotazy. Přihlásil se JUDr. Marc se dotazem, zda se projevila na 

uhrazenost: 1) změna textace a 2) navýšení částky. Dále vznesl námitku vůči výběru zhotovitele veřejné 

zakázky na odstraňování graffiti, kdy byla podmínka účasti ve výběrovém řízení vlastnictví 2 
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elektrických vozidel. Předseda výboru konstatoval, že na další jednání bude přizván vedoucí životního 

oddělení Jakub Vaculín a paní Nosková, aby tuto veřejnou zakázku osvětlili. 

 

Hlasování číslo 105: Výsledky hospodaření za 1 - 8 /2023 za hlavní a ekonomickou činnost 

FV ZMČ bere na vědomí výsledky hospodaření za 1-8 / 2023 za hlavní a ekonomickou 
činnost 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

12) Rozpočtová opatření MČ Praha 1, kterými se mění závazné ukazatele rozpočtu na rok 2023 

– informace 

Předseda uvedl bod a předal slovo tajemnici výboru. Ta seznámila členy se všemi rozpočtovými 

opatřeními, která schválila Rada svým usnesením UR23_1136. JUDr. Marc vznesl pochybnost nad 

účelností monitoringu azbestu.  

Hlasování číslo 106: Rozpočtová opatření MČ Praha 1, kterými se mění závazné ukazatele 

rozpočtu na rok 2023 - informace 

a) FV ZMČ bere na vědomí usnesení Rady UR23_1136 ze dne 03.10.2023 
b) FV ZMČ bere na vědomí Rozpočtová opatření MČ Praha 1, kterými se mění 

závazné ukazatele rozpočtu na rok 2023 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

13) Stanovisko MČ Praha 1 k návrhu finančních vztahů hl. m. Prahy a městských částí hl. m. 

Prahy na rok 2024 

Předseda výboru uvedl bod a předal slovo tajemnici, která členy informovala o tomto návrhu. Dále 

informovala, že tato záležitost již byla projednána na jednání Rady MČ Praha 1, která podala žádost, 

aby do návrhu rozpočtu byla zapracována žádost o dotaci pro Nemocnici na Františku. Dále 

informovala, že tento návrh finančních vztahů bude zapracován do 1. návrhu rozpočtu na rok 2024. 

Hlasování číslo 107: Stanovisko MČ Praha 1 k návrhu finančních vztahů hl. m. Prahy a 
městských částí hl. m. Prahy na rok 2024 

FV ZMČ bere na vědomí návrh finančních vztahů hl. m. Prahy a městských částí hl. m. 
Prahy na rok 2024 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

14) Smlouva o nájmu nemovitosti č. 2015/0595 

Předseda uvedl bod a informoval členy o vypracované právní analýze. Dále v návaznosti na 

vypracovanou právní analýzu navrhl usnesení, ke kterému každý jednotlivý bod svého usnesení 
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vysvětlil a informoval, že tento bod bude předmětem jednání říjnového zasedání zastupitelstva. 

Následně otevřel k tomuto bodu rozpravu. Ing. Veselý navrhl, aby proběhla participace s občany. JUDr. 

Marc řekl, že by byl pro, kdyby tento pozemek byl osazen zástavbou – replika shořelého křídla 

Staroměstské radnice.  

 

Hlasování číslo 108: Smlouva o nájmu nemovitosti č. 2015/0595 

a) FV ZMČ doporučuje Zastupitelstvu městské části Praha 1 si vyhradit podle § 94 
odst. 3 zákona č. 131/2000 Sb. o hlavním městě Praze v platném právo 
rozhodovat o všech změnách smlouvy o nájmu nemovitosti č. 2015/0595 ve znění 
dodatku k pozemku parc. č. 1/2 v kat. území Staré Město, obec Praha  

b) FV ZMČ doporučuje Zastupitelstvu městské části Praha 1 vypovědět smlouvu o 
nájmu nemovitosti č. 2015/0595 s Nadací Pražské děti dle článku VIII. odst. 2 

c) FV ZMČ doporučuje, aby Rada městské části Prahy 1 ve spolupráci s hl. m. Prahou 
a Institutem plánování a rozvoje hl. m. Prahy zpracovala koncept budoucího 
využití pozemku parc. č. 1/2 v kat. území Staré Město, který zohlední význam a 
potenciál pozemku včetně společenského a ekonomického zhodnocení tohoto 
konceptu 

d) FV ZMČ doporučuje, aby Rada městské části Praha 1 předložila koncept 
budoucího využití pozemku parc. č. 1/2 v kat. území Staré Město zastupitelstvu 
městské části Praha 1 

e) FV ZMČ ukládá předsedovi, aby ve znění těchto usnesení připravil materiál na 
jednání Zastupitelstva městské části Praha 1, které se bude konat 17.10.2023 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

15) Středisko sociálních služeb 

Předseda uvedl bod a informoval členy o odpovědi, která byla zaslána ze strany hlavní účetní Střediska 

sociálních služeb Praha 1. Následně otevřel diskusi, aby se členové vyjádřili k dalšímu postupu. Členové 

zatím nepožadují zaslání dalších materiálů a prozatím jsou spokojeni s těmito podklady. 

Hlasování číslo 109: Středisko sociálních služeb 

FV ZMČ bere na vědomí informace doručené od hlavní účetní střediska sociálních služeb 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

16) Vyhláška o místních poplatcích 5/2011 

Předseda uvedl bod a nastínil časový plán postupu, jak bude novelizace vyhlášky pokračovat. 

Informoval, že bude dán termín, do kdy bude možné zasílat své podněty. Zároveň bude žádat ostatní 

zastupitelské kluby, aby skrze členy FV zasílali své podněty. Dále bude do tohoto procesu začleněn i 

radní pro majetek a finance Tomáš Heres a radní pro obchod a služby Karel Grabein Procházka, dále 

všichni příslušní zaměstnanci úřadu a ředitelka odboru daní, poplatků a cen z MHMP. Do 23.10. bude 
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možnost zasílat své připomínky a podněty. Následně proběhne 25.10. setkání, kdy budou tyto podněty 

začleňovány do návrhu aktualizace rámci jednání členů FV.  

17) Přehled objednávek  

Předseda informoval o usnesení Rady a o přehledu objednávek, který má FV zkontrolovat. Bude 

vytvořena sdílená tabulka, aby si mohl každý říct, jaké podklady k daným objednávkám a zakázkám 

chce.  

Hlasování číslo 110: Přehled objednávek 

a) FV ZMČ bere na vědomí usnesení rady UR23_0622 ze dne 23.05.2023 
b) FV ZMČ bere na vědomí Přehled objednávek a veřejných zakázek I. kategorie 

uzavřených za období 01.01.2023-31.03.2023 oddělením technicko-provozním 
odboru technické a majetkové správy 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

18) Sloučení diskuse k bodům  

Předseda navrhl sloučení diskuse k bodům. 

Procedurální hlasování 

Sloučení diskuse k bodům 14+15+16 

Přijato 7 – PRO  

 

19) UR23_0859 + UR23_0858 + UR23_0857 

Předseda uvedl bod a informoval členy o všech třech usneseních Rady, kdy Rada požádala, aby 

s k těmto bodů vyjádřil FV.  

Ing. Tabery emailem těsně před jednáním výboru upozornil, že mnoho zásadních informací v těchto 

materiálech chybí a je nutné je před předložením Radě doplnit. Proběhla diskuse. 

Předseda navrhl usnesení, které doporučuje, jaké informace by měly být doplněné, a následně otevřel 

diskusi, ve které Ing. Tabery znovu shrnul své podněty, které zaslal před jednáním. Nad jednotlivými 

body, které by měly být doplněny byla vzájemná shoda mezi všemi. 

 

Hlasování číslo 111: UR23_0859  

a) FV ZMČ bere na vědomí usnesení Rady číslo UR23_0859 ze dne 23.5.2023 

b) FV ZMČ doporučuje před předložením materiálu do Rady doplnit údaje, dle přílohy 
tohoto usnesení. 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 
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Hlasování číslo 112: UR23_0858  

a) FV ZMČ bere na vědomí usnesení Rady číslo UR23_0858 ze dne 23.5.2023 

b) FV ZMČ doporučuje před předložením materiálu do Rady doplnit následující údaje, dle 
přílohy tohoto usnesení. 

 

7- PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

Hlasování číslo 113: UR23_0857  

a) FV ZMČ bere na vědomí usnesení Rady číslo UR23_0857 ze dne 23.5.2023 

b) FV ZMČ doporučuje před předložením materiálu do Rady doplnit následující údaje, dle 
přílohy tohoto usnesení. 

 

7 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

 

20) Různé 

Do bodu různé nikdo neměl žádné návrhy. 

 

Na závěr jednání předseda výboru poděkoval všem členům za jejich účast a ukončil jednání v 18:45. 

 

Příští jednání výboru se bude konat na úřadě MČ Praha 1, v místnosti č. 212 dne 1.11.2023 od 16:00. 

Schválil: Bc. Giancarlo Lamberti, předseda FV ZMČ Praha 1 v.r. 

Zapsala: Jolana Braunová, tajemnice FV ZMČ Praha 1 v.r. 

Ověřil: Stanislav Lazar, místopředseda FV ZMČ Praha 1 v.r. 


